
Møte nr. 3/23 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 

SVEIO KONTROLL- OG KVALITETSUTVAL 

MØTEINNKALLING  

Dato: tysdag 19 september 2023 
Tid: kl. 17.00   
Sted: Sveio kommunehus 

Forfall meldes til: Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS tlf. 959 86 979, eller på e-post: 
post@kontrollutvalgene.no 

Ved forfall blir varamedlemmer kalla inn særskilt. Medlemmer som meina seg ugilde, må gi 
melding om dette slik at varamedlemmer kan innkallast. Sakskartet vil bli lagd ut på kommunen 
si nettside og på www.kontrollutvalgene.no 

Rådmannen er invitert 

Saksliste: 

13/23 Godkjenning av protokoll frå møtet 15.05.23 

14/23 Tilbakemelding på spørsmål om Eining for plan, eigedom, byggesak og landbruk 
v/rådmannen 

15/23 Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapporten– «Planarbeid» 

16/23 Oppfølging av forenkla etterlevingskontroll av økonomiforvaltninga for 2022 

17/23 Budsjettframlegg 2024 – kontrollarbeidet i kommunen  

18/23 Evaluering av utvalet sitt arbeid for perioden 2019 - 2023 

19/23  Referat- og orienteringssaker 19.09.23 

Eventuelt 

Sveio/Aksdal, 12.09.23 

Arne Valen Odd Gunnar Høie 
Utvalsleiar Utvalssekretær 

Kopi:  Ordførar (møte- og talerett) 
Revisor (møte- og talerett) 
Rådmann (er invitert) 
Varamedlemmer (til orientering)  
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 av2 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutval   19.09.23   13/23 
 
Saksansvarleg        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        033 
 
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTET 15.05.23  
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 15.05.23 blir godkjent slik han ligg føre. 
 
 
Vedlegg: protokoll frå møtet 15.05.23 
 
Saksorientering: 
 
Utkast til protokoll frå kontrollutvalet sitt møte 15.05.23 følgjer vedlagt. Protokollen er 
gjennomlest og godkjent av leiar i etterkant av møtet og er sendt medlemmane og kommunen 
slik han ligg føre.  
 
Protokollen blir formelt godkjent i dette møtet.   
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Møte nr. 2/23 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 1  

 
SVEIO KONTROLL- OG KVALITETSUTVAL 

 
PROTOKOLL 

 
Måndag 15. mai 2023 blei det halde møte i Sveio kontroll- og kvalitetsutval under leiing av 
utvalsleiar Arne Valen.  
 
 
MØTESTAD:     Sveio kommunehus, glasburet 
  
MØTESTART/SLUTT:    Kl. 17.00 – 19.20 
 
MØTANDE MEDLEMMER:   Arne Valen (Sp), Per S. Wathne (Krf), 

Solfrid Aasen (Sp) og Marit Elise Lier 
(Ap) 

 
MØTANDE VARAMEDLEMMER:  4. vara Randi Skimmeland 
 
FORFALL:  Gustav Eidsvåg (Frp) og 1. – 3. vara 
 
FRÅ SEKRETARIATET MØTTE:  Dagleg leiar/utvalssekretær Odd 

Gunnar Høie - Haugaland 
Kontrollutvalgssekretariat IKS 

 
FRÅ ROGALAND REVISJON:  Oppdragsansvarleg revisor Therese S. 

Bjørkeland 
 
FRÅ ADMINISTRASJONEN:  Rådmann Jostein Førre og 

økonomisjef Peter O. Lura 
 
ANDRE SOM MØTTE:  Havnedirektør Tore Gautesen i sak 8 
 
MERKNADER TIL INNKALLING:  Ingen 
 
MERKNADER TIL SAKLISTEN:  Sak 8 blei handsama som første sak, 

deretter blei sakslista fylgt. 
 
FØLGJANDE SAKER BLEI HANDSAMA 
 
SAK 07/23 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRÅ MØTE 30.01.23 
 
Sekretariatet si innstilling: 
Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 30.01.23 blir godkjent slik han ligg føre. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Utvalet hadde ingen merknader. 
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
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Møte nr. 2/23 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 2  

Protokoll frå møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 30.01.23 blir godkjent slik den ligg 
føre. 
 
SAK 08/23 ORIENTERING OM KOMMUNALE SELSKAP – KARMSUND HAVN 
 
Sekretariatet si innstilling: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar havnedirektør Tore Gautesen si utgreiing om selskapet 
Karmsund Havn IKS til orientering.  
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Havnedirektør Tore Gautesen viste ein presentasjon og orienterte om selskapet. Han viste også 
ein film om selskapet sine ulike aktivitetar. Utviklinga hadde endra seg mykje på 100 år. Det 
hadde vore store utbyggingane på Garpaskjær, Killingøy og Husøyområdet, og det var planar 
for vidare utvikling av særlig Husøyområdet.  
 
Gautesen forklarte om selskapet sine ulike verksemder innan cargo, offshore, fiskeri, cruise, 
eigedom, fornybar energi (vind) og flyplassdrift. Karmsund Havn er ein av landets største 
hamner, både målt i omsetnad, gods- og passasjervolum. KH er ein av 16 norske TEN-T-
hamner (EU-nettverk for viktige samfunnskritiske hamner). 
 
Selskapet vert eigd av seks kommunar (Karmøy, Haugesund, Tysvær, Bømlo, Sveio og 
Bokn). Han gjorde greie for selskapets styrande organ, plandokument  og forretnings-områda. 
Ifølge Gautesen hadde eigarstrategien frå 2017 vore eit godt reiskap. Det vert no gjort ein 
gjennomgang av konsernstrukturen, med fokus på mogleg omdanning til aksjeselskap. 
Selskapets generalforsamling er hamnerådet, som godkjenner budsjett, prisar og lånerammer.  
 
Det økonomiske resultatet for 2022 var godt og 2023 lova også for å bli eit godt år. Selskapet 
har ei låneramme på 800 millionar. Selskapet gjer heile tida store investeringar, som vil gje 
høg avkastning på sikt. Gautesen meinte det vil vere mogleg å betale utbytte til eigarane i 
framtida.  
 
Selskapet hadde kome fram til forlik med staten i «skattesaka». Selskapet måtte ikkje betala 
skatt for perioden 2010 – 2019. Det var framleis noko usikkert kva følgjer dette vil få for 
framtidige vurderingar av skatteforhold.  
  
Havnedirektøren svara på spørsmål om mellom anna framtidig utbytte, cruise anløp og 
alternative hamner, status i prosessen med omdanning til aksjeselskap og om ulike kaianlegg. 
Kaien i Førde blir tilbakeført til Sveio kommune.  
 
Leiar takka for ein god og interessant orientering. 
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar havnedirektør Tore Gautesen si utgreiing om selskapet 
Karmsund Havn IKS til orientering. 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 3  

 
 
 
SAK 09/23 UTTALE TIL ÅRSREKNESKAP OG ÅRSMELDING FOR 2022 – 

SVEIO KOMMUNE 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak og innstilling: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til årsrekneskap og årsmelding 2022 slik den 
ligg føre (med desse endringane/tillegg). 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet tilrår at Sveio kommunestyre godkjenner årsrekneskapen og 
årsmeldinga for 2022. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Revisor Therese S. Bjørkeland orienterte om revisjonen sitt arbeid. Ho gjorde greie for   
kommunen sin økonomisk situasjon og kommunen sine måltall. Vidare gjorde ho greie for 
funn/merknader i dei ulike delane av rekneskapen. Revisjonsmeldinga har positiv konklusjon. 
Revisor hadde nokre framlegg til forbetringar, men ho meinte at kommunen hadde god 
kontroll og gode rutinar. 
 
Rådmann og økonomisjef svarte på spørsmål om mellom anna overforbruk i tenesteområda, 
realistiske budsjett, overforbruk innan oppvekst og kommunen sin bilpark.  
 
Utvalet var nøgd med orientera og slutta seg til uttalen slik den var fremma.  
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23 og innstilling til 
kommunestyret: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til årsrekneskap og årsmelding for 2022 slik den 
ligg føre. 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet tilrår at Sveio kommunestyre godkjenner årsrekneskapen og 
årsmeldinga for 2022. 
 
SAK 10/23 UTTALE TIL REKNESKAP OG ÅRSMELDING 2022 - RYVARDEN 

KULTURFYR KF  
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til Ryvarden Kulturfyr KF sitt rekneskap for 
2022, slik den ligg føre.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vil tilrå at kommunestyret godkjenner Ryvarden Kulturfyr 
FK sitt årsrekneskap og årsmelding for 2022. 
 
Handsaming i kontrollutvalet 15.05.23: 
Revisor orienterte kort om revisjonsberetninga. Revisjonen hadde ingen merknader til 
rekneskapen. Utvalet gleda seg over eit lite, men positivt resultat. Medlemmene meinte 
årsmeldinga var interessant, og at det er viktig å ha fokus på utviklingsmoglegheitene.  
 
Utvalet hadde ingen merknader og slutta seg til uttalen slik den var fremma.  
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Samrøystes vedtak i kontrollutvalet 15.05.23  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtek uttale til Ryvarden Kulturfyr KF sitt årsrekneskap for 
2022 slik den ligg føre.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vil tilrå at kommunestyret godkjenner Ryvarden Kulturfyr FK 
sitt årsrekneskap og årsmelding for 2022. 
 
SAK 11/23 FORENKLA ETTERLEVINGSKONTROLL AV ØKONOMI-

FORVALTNINGA 2022 
 
Sekretariatet si innstilling:  
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar vedlagte attestasjonsuttale frå Rogaland Revisjon IKS om 
økonomiforvaltninga for 2022 til orientering.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber rådmannen gje ei tilbakemelding til utvalet om 
oppfølging av revisor sine merknader til manglande etterleving av anskaffingslova innan 
01.09.23. 
 
Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Revisor orienterte om kontrollen. I 2022 hadde dei undersøkt etterleving av offentlege 
anskaffingar. Kontrollen hadde avdekka fleire manglar. Revisor sin konklusjon var difor 
negativ.  
 
Utvalet slutta seg til framlegget om å be rådmannen om ei tilbakemelding til møtet i 
september.  
 
Samrøystes vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.22: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar attestasjonsuttalen frå Rogaland Revisjon IKS om 
økonomiforvaltninga for 2022 til orientering.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber rådmannen gje ei tilbakemelding til utvalet om oppfølging 
av revisor sine merknader til manglande etterleving av anskaffingslova innan 01.09.23. 
 
SAK 12/23 REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 15.05.23 

 
7. Statusrapport pr. mai 2023 
8. Oppdatert prosjektmandat – «Pleie og omsorg» 
9. NKRF-konferansen 1. – 2. februar – oppsummering v/Valen og Wathne 
10. KST-vedtak 20.02.23, sak 12/23 – årsmelding 2022 for KKU 
11. KST-vedtak 20.02.23, sak 13/23 – revisjonsrapport «Planarbeid» 
12. Referat frå repr.skapsmøte 28.04.23 - Samarbeidsrådet for Sunnhordland 
13. Repr.skapsmøte 15.05.23 – Haugaland brann og redning IKS  
14. Protokoll frå repr.skapsmøte 24.04.23 - Haugaland Kontollutvalgssekretariat IKS  
15. Repr.skapsmøte 21.04.23  – Haugaland Vekst IKS  
16. Generalforsamling 28.04.23 – Haugaland Kraft AS  
17. «30 år med kontrollutvalg – og fortsatt ikke for pyser» - Kommunal Rapport 20.03.23  
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Handsaming i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Sekretæren gjorde greie for sakene. Arne Valen og Per Wathne refererte frå ein interessant og 
lærerik konferanse i regi av NKRF på Gardermoen i februar.  
 
Utvalet hadde ingen særskilte merknader til referatsakene.  
 
Vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar referatsakene 7 – 17 til orientering.  
 
EVENTUELT 
Innspel om sakshandsamingstid innan plan og næring 
Utvalsleiar refererte til ein e-post han hadde motteke frå eit kommunestyremedlem. Innspelet 
omhandla ulike konkrete saker/byggesøknader der sakshandsamingstida hadde vore særs 
lang. Leiar leste opp nokre av sakene som var omtala i e-posten. 
 
Medlemmene stetta leiar sitt framlegget om å be rådmannen om ei generell orientering i neste 
møte, om arbeidet og utfordringar i eininga plan og næring, med fokus på svarfristar.  
 
Vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber rådmannen om ei skriftleg orientering om arbeidet og 
utfordingar i eininga plan og næring, med fokus på svarfristar.  
 
 
Neste møte: tysdag 19. september kl. 17.00.  

Utvalet var samd om at møtet som var satt opp 19. juni utgår. 
 
 
Saker:  orientering frå rådmannen om eininga plan og næring, løypemelding om 

forvaltningsrevisjonsprosjektet «Pleie og omsorg», utvalet sitt budsjett for 
2024 og evaluering av perioden 2019 – 2023. 

 
 
 
Sveio/Aksdal, 15. mai 2023  
 
 
 
Arne Valen       Odd Gunnar Høie 
Utvalsleiar        Utvalssekretær  
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 av2 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   19.09.23   14/23 
 
Saksansvarleg        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        033 
 
 
TILBAKEMELDING PÅ SPØRSMÅL OM EINING FOR PLAN, 
EIGEDOM, BYGGESAK OG LANDBRUK -  V/RÅDMANNEN 
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tek rådmannen si tilbakemelding på spørsmål frå utvalet om 
eining for plan, eigedom, byggsak og landbruk til orientering.  
 
 
Vedlegg: 1. notat frå rådmannen, dagsett 08.09.23 
  2. årsrapport byggsak 2022 
 
Saksorientering: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval vedtok følgjande i møtet 15.05.23 under sak Eventuelt: 
 

Innspel om sakshandsamingstid innan plan og næring 
Utvalsleiar refererte til ein e-post han hadde motteke frå eit kommunestyremedlem. Innspelet 
omhandla ulike konkrete saker/byggesøknader der sakshandsamingstida hadde vore særs 
lang. Leiar leste opp nokre av sakene som var omtala i e-posten. 
 
Medlemmene stetta leiar sitt framlegget om å be rådmannen om ei generell orientering i 
neste møte, om arbeidet og utfordringar i eininga plan og næring, med fokus på svarfristar.  
 
Vedtak i kontroll- og kvalitetsutvalet 15.05.23: 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber rådmannen om ei skriftleg orientering om arbeidet og 
utfordingar i eininga plan og næring, med fokus på svarfristar.  

 
Tilbakemelding frå rådmannen 
I vedlagt notat dagsett 08.09.23 har rådmannen grundig gjort greie for eininga sine oppgåver. 
Det er gjort greie for talet på årsverk og dei viktigaste fagområda. Rådmannen skriv mellom 
anna at:  
 

Siste åra har det vore særleg utfordrande å oppretthalda kontinuiteten innanfor byggesak 
med tilhøyrande sakshandsaming. Frå og med 2016 har det vore totalt 8 ulike 
sakshandsamarar innanfor dette viktig fagområdet, og der dei to siste no har vore tilsett i 
kommunen i litt over eitt år. 
 
……………….. 
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Felles for tilbakemeldingane er at det ligg grundige vurderingar bak anten utfallet er 
positivt eller negativt for dei det gjeld, og at gjeldande lover og planverk er lagt til grunn 
for avgjerdene. 
 
Likevel er det eit par av sakene kommunen heilt klårt skulle vore forutan og som har teke 
for lang tid. Årsakene til dette har m.a. vore ein kombinasjon av dei ulike elementa som 
vedkjem sjølve sakene og ikkje minst det at det har vore fleire sakshandsamarar fordi 
sakene har drege ut i tid.  

 
Sekretariatet sine kommentarar 
Sekretariatet meiner at rådmannen har gitt ei grundig og oversiktleg tilbakemelding på 
spørsmåla frå utvalet. Det kjem fram at eininga har mange og varierte oppgåver. Rådmannen 
skriv at dei har hatt utfordringar med utskifting av medarbeidarar dei siste åra, som har ført til 
manglande kontinuitet for nokre av eininga sine oppgåver.   
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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I møtet i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 15.05.23 blei det i sak «Eventuelt» gjort slik vedtak: 
 

 
Bakgrunnen for vedtaket var ein e-post frå eit kommunestyremedlem til utvalsleiaren der det blei 
lista opp ulike saker med lang sakshandsamingstid. 
 
Innleiingsvis skal det opplysast at «plan og næring» fekk nytt namn i samband med gjennomført 
organisasjonsendring gjort gjeldande frå og med 01.01.2023. Det nye namnet er Eining for plan, 
eigedom, byggesak og landbruk, korta ned til PEBL. 
 
Eininga har pr. d.d. totalt 8,75 årsverk fordelt på 10 tilsette i tillegg til at det er gjort avtale med 
Tysvær om kjøp av 10 % stilling innanfor skogbruk. Fagområda som ligg til eininga er mange og 
varierte der dei viktigaste er: 
 

• Arealplanlegging (digitalt planarkiv/planregister, private planframlegg og kommunale planar) 

• Eigedomsdeling (frådelingar/grensejusteringar, produksjon av målebrev/matrikkelbrev) 

• Adressetildeling (vegadresser) og utarbeiding av skiltplan 

• Byggesaker (søknader for alle typar byggeprosjekt og tilsyn/kontroll med byggesaker) 

• Registerføring (matrikkelsystemet – det offisielle eigedomsregisteret i Noreg) 

• Kartlegging (GIS, digitale kartdata og ortofoto, kontinuerleg kvalitetsheving) 

• Forureining (lokal styresmakt med oppfølging av forureiningssaker) 

• Konsesjonar (ved kjøp og sal av landbrukseigedommar) 

• Eigenfråsegner (om konsesjonsfridom ved tileigning/kjøp av fast eigedom mv.) 

• Akvakultur (medverka til utvikling av havbruks- og  sjømatnæringa) 

• Utsleppsløyve (spreidd bustadbygging utan tilgong til offentleg avløpsanlegg) 

• Tilsyn/kontroll av separate avløpsanlegg (utan tilgong til offentleg avløpsanlegg, forskriftskrav) 

• Dispensasjonar (delingssaker/byggesaker i strid med lov eller vedteken plan) 

• Viltforvaltning (valdstruktur, hjorteovervaking, jegerprøve, viltnemnd, viltfond) 

• Landbruk (rådgjevingsteneste jordbruk/skogbruk, kulturlandskapspleie, landbruksplan) 

• Veterinærvakt (organisering og administrasjon, gjeld både for stordyr og smådyr) 

• Miljøsaker (miljøstatus, vassdirektivet og oppfølgjing av kommunen sin energi- og klimaplan) 

• Naturforvaltning (kystlynghei, salamanderpark, vatn og vassdrag) 

• Meklaropplysningar (på førespurnad ved kjøp og sal av fast eigedom i kommunen) 

• Kommunalt beredskapsarbeid (ROS, oljevern, planverk og øvingar) 
 
Grovt sett er eininga er organisert slik: 
Einingsleiar/beredskapskoordinator/sakshandsamar ........................................................... 1,00 årsverk 
Byggesak ................................................................................................................................ 2,00 årsverk 
Kart/oppmåling/matrikkelføring ........................................................................................... 2,00 årsverk 
Landbruk/miljø/natur- og viltforvaltning/veterinærvakt ...................................................... 2,40 årsverk 
Arealplanlegging og geografiske informasjonssystem (GIS) ................................................. 1,00 årsverk 
Jurist ...................................................................................................................................... 0,35 årsverk 
 
Siste åra har det vore særleg utfordrande å oppretthalda kontinuiteten innanfor byggesak med 
tilhøyrande sakshandsaming. Frå og med 2016 har det vore totalt 8 ulike sakshandsamarar innanfor 
dette viktig fagområdet, og der dei to siste no har vore tilsett i kommunen i litt over eitt år. 
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Byggesakshandsamar er vanlegvis ikkje noko ein utdannar seg til, men noko ein blir over tid ved å 
arbeida innanfor dette fagområdet. Siste åra har byggesakshandsamarane i Sveio kommune hatt 
utdanningsbakgrunn innanfor arkeologi, geografi, arkitektur, jus, branntryggleik, fysisk planlegging og 
marinbiologi, og der alle har gjennomført mastergradsstudier. Dette har jamt over vore dyktige 
medarbeidarar som grunna kompetansen sin etter ei tid i kommunen har blitt svært attraktive for 
andre arbeidsgjevarar og dermed søkt seg bort. Ikkje fordi dei ikkje har trivst i kommunen, men i all 
hovudsak fordi dei har fått betre vilkår andre stader. Med fleire utskiftingar over relativt kort tid blir 
det difor vanskeleg å oppretthalda kontinuiteten innanfor eit fagområde som byggesak der det skjer 
veldig mykje heile tida og tidsfristane i sakshandsaminga i mange tilfelle er svært knappe om 
kommunen ikkje skal tapa gebyrinntekter. 
 
Samstundes med utfordringane innanfor byggesak har det òg vore utskiftingar innanfor både 
arealplanlegging og landbruk/miljø/naturforvaltning, og dette har samla sett ført til at kvaliteten på 
sakshandsaminga ikkje har vore optimal til ei kvar tid. 
 
Utskifting av medarbeidarar kombinert med at det er mange og ulike arbeidsoppgåver som 
fortløpande skal handterast av eininga – med noko avgrensa ressursar i høve til den faktiske 
arbeidsmengda – gjer at einskildsaker frå tid til anna kan hamna mellom to stolar eller at sjølve 
sakshandsaminga av ulike årsaker kjem skeivt ut. 
 
Trass i utfordringane med utskifting av medarbeidarar, stor saksmengde kombinert med knappe 
ressursar og i mange tilfelle korte svarfristar gjev ikkje oversynet som blei oversendt leiaren for Sveio 
kontroll- og kvalitetsutval eit korrekt bilete av situasjonen. Ved ein gjennomgang av den nemnde lista 
syner det seg at dei fleste sakene anten var avklara frå kommunen si side før møtet i kontroll- og 
kvalitetsutvalet 15.05.23 og at det er opp til søkjar/tiltakshavar å følgja opp saka vidare, eller at det 
er gjort vedtak i saka eller gjeve anna tilbakemelding som går i disfavør av vedkomande som har vore 
i kontakt med kommunen. Felles for tilbakemeldingane er at det ligg grundige vurderingar bak anten 
utfallet er positivt eller negativt for dei det gjeld, og at gjeldande lover og planverk er lagt til grunn 
for avgjerdene. 
 
Likevel er det eit par av sakene kommunen heilt klårt skulle vore forutan og som har teke for lang tid. 
Årsakene til dette har m.a. vore ein kombinasjon av dei ulike elementa som vedkjem sjølve sakene og 
ikkje minst det at det har vore fleire sakshandsamarar fordi sakene har drege ut i tid. Dette har 
kommunen teke lærdom av og vil freista unngå i framtida, men det er likevel ingen garanti for at 
einskildsaker frå tid til anna tek ei anna vending enn det som er vanleg saksgang for ei sak. 
 
 
Sveio, 8. september 2023 
 
 
Jostein Førre 
rådmann 
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Årsrapport byggesak 2022 
 

Byggesøknader 

Kommunen handsama i alt 156 byggesøknader i 2022, ein nedgang på 5% frå 2021, då det 

blei behandla 165 byggesøknader. 66 av desse søknadene omfatta søknad om dispensasjon, 

noko som utgjer om lag 42 %. Det blei gjeve avslag på éin søknad om dispensasjon. 

 

Søknadene fordelte seg på 8 rammesøknader, 101 eitt-trinnssøknader og 47 søknader utan 

ansvarsrett. Gjennomsnittleg sakshandsamingstid i kommunen for søknader i samsvar med 

plan, med frist på 3 veker, var 14 kalenderdagar. Tilsvarande tal for dispensasjonssøknader, 

med frist på 12 veker, var 33 kalenderdagar. Sakshandsamingstida har halde seg nokolunde 

stabil dei siste fire åra, med ein lita auke i 2022. 

År Søknader 
Sakahandsamingstid 

3-vekers frist 
Sakahandsamingstid 

12-vekers frist 
Dispensasjons-

andel 

2019 118 12 32 44 % 

2020 160 12 27 40 % 

2021 165 11 30 48 % 

2022 156 14 33 42 % 

 

Mellombels bruksløyve og ferdigattestar 

Kommunen handsama totalt 7 søknader om mellombels bruksløyve og 66 søknader om 

ferdigattest i 2022. Gjennomsnittleg sakshandsamingstid var på 14 dagar, ein auke på 6 

dagar frå 2021 då sakshandsamingstida var 8 dagar. 

Heilårs- og fritidsbustader 

Det har i fleire å vore ein jamn nedgang i talet på nye bustadeiningar som har blitt godkjende 

i kommunen, med unntak av ein oppgang i 2021. Det blei i fjor godkjent 10 nye 

bustadeiningar, mot 32 året før då Hansabakkane bidrog til eit høgt tal med 18 einingar.  

 

Figur 1 Utvikling sidan 2015 - nye heilårs- og fritidsbustadar 
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I 2022 blei det gjeve løyve til 8 nye fritidsbustader mot 11 året før. Sjølv om det er ein 

nedgang frå 2021 er det relativt stabilt. 

 

Klagesaker 

Kommunen handsama 10 klager på byggesaker i 2022. 7 av desse klagene blei ikkje tekne til 

følgje, medan 3 blei tekne heilt eller delvis til følgje. Ein klage blei avvist. Statsforvaltaren 

handsama 9 klagesaker som blei sendt frå kommunen for endeleg avgjerd. I 6 av desse 

sakene blei det kommunale vedtaket stadfesta, medan tre vedtak blei omgjort eller vedtak 

blei delvis oppheva og sendt tilbake til kommunen for ny handsaming. 

 

Tilsyn 

Byggesaksavdelinga gjennomførte ikkje tilsyn i 2022. Etter ei klår betring i 2021, er me 

tilbake på nivå med 2020. Dette er eit godt stykke unna nivået kommunen bør ha ambisjonar 

om å vera på. Sakshandsaming blir ofte prioritert høgare enn utøving av tilsyn, i tillegg til at 

tilsynsarbeidet krev mykje tid i form av etterarbeid og oppfølging. 

 

Deling 

Det har vore handsama 15 delingssaker. Av desse har 6 vore i samsvar med plan, og 9 ikkje. 

Gjennomsnittleg sakshandsamingstid var 110 dagar. Tilsvarande tal for 2021 var 31 saker, 12 

i samsvar med plan og 72 dagar sakshandsamingstid. I 2020 var tala 13 saker, kor 4 var i 

samsvar med plan og sakshandsamingstida var 138 dagar. 
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SVEIO KOMMUNE      Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 av 4 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   19.09.23   15/23 
Kommunestyret 
 
Saksansvarlig        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        216 
 
 
OPPFØLGING AV FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORTEN – 
«PLANARBEID» 
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak og innstilling til kommunestyret: 
 
Sveio kommunestyre tar rådmannen si tilbakemelding om oppfølging av revisjonsrapporten 
«Planarbeid» til orientering.  
 
 
Vedlegg: tilbakemelding frå rådmannen, dagsett 26.07.23  
 
Bakgrunn 
Sveio kommunestyret vedtok samrøystes i møtet 20.02.23, sak 13/23 følgjande: 
 

1. Sveio kommunestyre har merka seg det som kjem fram i Rogaland Revisjon sin rapport 
«Planarbeid» og tek denne til orientering.  
 

2. Rapporten blir sendt til rådmannen for vidare oppfølging av rapporten sine to 
tilrådingar: 1) Sikre at kommunen til ei kvar tid set av tilstrekkeleg intern/ekstern 
kompetanse og kapasitet til å drive planarbeidet slik det er skissert i kommunen sin 
vedtekne planstrategi. 2) I forslaget til Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022–34 
tydeleggjere dei ulike plandokumenta sin juridiske status.  

 
3. Rådmannen gir tilbakemelding til kommunestyret via kontroll- og kvalitetsutvalet om 

oppfølging av rapporten innan 6 månader etter at kommunestyret har gjort sitt vedtak. 
  

4. Kommunestyret meiner at heile eller deler av styringsgruppene burde vore intervjua i 
samband meg utarbeiding av rapporten.  

 
Føremålet med prosjektet var å undersøkja i kva grad kommunedelplanar og temaplanar til 
Sveio kommune er gode å styre etter, og korleis planane vert følgt opp. 
 
Revisjonen hadde følgjande hovudbodskap og tilrådingar 
 

• I planarbeidet har Sveio kommune etter vår vurdering utfordringar med å halda ønskja 
framdrift i takt med vedtekne Planstrategi. Dette gjeld spesielt Kommunedelplan for 
Sveio sentrum 2022-34 og Næringsplan for Sveio kommune 2022-27, i tillegg til fleire 
andre planar. 
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• Kommunen har hausten 2022 satt i verk fleire tiltak for å sikra kommunen sin 

plankompetanse og for å auka kapasiteten. 
 

• I forslaget til ny Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022-34 kan kommunen med fordel 
tydeleggjere plandokumenta si juridiske status. Dette kjem ikkje tydeleg nok fram i 
høyringsutkastet, etter vår vurdering. 

 
Revisor hadde følgjande tilrådingar: 
 

1. Sikre at kommunen til ei kvar til har tilstrekkeleg kompetanse og kapasitet til å drive 
planarbeidet slik det er skissert i kommunen sin vedtekne planstrategi.  

 
2. I forslaget til Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022-34 tydeleggjere dei ulike 

plandokumenta si juridiske status. 
 
Oppfølging/tilbakemelding frå rådmannen 
Sekretariatet har mottatt tilbakemelding frå rådmannen, som er vedlagt saka. Tilbakemeldinga 
er satt opp som eit saksframlegg direkte frå administrasjonen til kontroll- og kvalitetsutvalet og 
til kommunestyret.  
 
Kontrollutvalsekretariatet har tatt tilbakemeldinga inn i saksframlegget. Rådmannen skriv 
følgjande: 
 
Tilstrekkeleg kompetanse og kapasitet  
I høve første kulepunkt har rådmannen gjort endringar av organisasjonen i januar 2023 for å 
spisse fokus og sikre raskare framdrift i overordna planarbeid.  
 
Ansvar for overordna planarbeid er flytta til ei nyoppretta eining Samfunnsutvikling. Eininga 
har fått styrka kapasitet med ei nyoppretta stilling som einingsleiar og ved at 
samfunnsplanleggjar har fått auka stillingsdel til planlegging frå 80 til 100% stilling. Oppgåva 
som beredskapskoordinator er plassert til anna eining innan Teknisk område.  
 
Vidare har ein i overordna planarbeid som kommuneplan, kommunedelplan for Sveio sentrum,  
overordna ROS og næringsplan lyst ut konkurranse og nytta konsulent i større grad enn 
tidlegare. Dette kostar noko meir enn å gjere arbeidet på eige hand, men gjev meir kapasitet 
og tilgang til fagkompetanse. Innan planfagområdet stillast det i dag større krav til utgreiing 
og det kan være føremålstenleg å nytte ekstern kompetanse til noko av dette.  
 
Status for dei overordna planane er nå:  
 Sentrumsplanen har vært på ny høyring i sommar.  
 Næringsplanen er vedtatt. Fokus nå er på realisering av målsetningar i planen.  
 I kommuneplanen sin arealdel har det vært gjennomført mykje involvering, både når 

det gjeld ibuarar og politikk. Undervegs har og politisk styringsgruppe ønskja 
endringar som har kravd meir arbeid. Framdriftsplanen blir såleis kontinuerleg 
revidert etter politiske vedtak og signal/ ønskjer  

 Overordna Ros har vært ute på høyring.  
 Oppdatert kulturminneplan. Sak om høyring hausten 2023 
 Klimaplan: Arbeidet er starta, men har vært satt på vent for å prioritere arbeid med  
 kommunedelplan Sveio sentrum og kommuneplan.  
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Når det gjeld oppfølging av reguleringsplanar har Sveio kommune ein tilsett som arbeidar med 
dette. For å ha ønska kapasitet og framdrift burde dette området vært styrkja ut frå mengde 
planar og mengde arbeid med planar før vedtak. Rådmannen har ut frå økonomisk situasjon 
ikkje funne rom til å foreslå ei styrking her og lyt vurdere dette i samband med forslag til 
budsjett i haust.  
 
Juridisk status i kommunedelplan for Sveio sentrum  
I plandokumentet Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022–34 er det gjort tydlegare kva 
juridisk status dei ulike dokumenta har. 
 
Økonomiske konsekvensar  
Auka bruk av ekstern bistand har ein høgare kostnad enn å nytte intern kompetanse. Å 
gjennomføre mange større planarbeid samtidig er krevjande og krev meir ressursar.  
 
Beredskap  
Ikkje vurdert til å være relevant her.  
 
Vurdering  
Rådmannen synar til endringar som er gjort for å styrke overordna planlegging.  
Rådmannen vurderer at framdrifta i planarbeidet med kommuneplan og kommunedelplan Sveio  
sentrum har vært god etter organisasjonsendring, styrking av ressursar til arbeidet og ved auka 
bruk av ekstern kompetanse i arbeidet. Det har vært gjort endringar undervegs som har påverka  
framdrifta, men framdrift i høve arbeidsmengde har vært god.  
 
Rådmannen ser at oppretting av ei ny eining og auka kapasitet på fagområdet også gjev meir  
ressursar til oppfølging og realisering av vedtekne planar.  
 
Når det gjeld kapasitet til reguleringsplanar, kunne det med tal planar og arbeidsomfang med 
fordel vært eit område som blei styrka. Rådmannen har ikkje funne økonomisk handlingsrom 
for å foreslå ei slik styrking. Ved vedtak av ny planstrategi bør dette vurderast nærare i høve 
ønskja ambisjonsnivå.  
 
Rådmannen skriv som sin konklusjon  
Rådmannen vurderer at vi har tilstrekkeleg kapasitet og kompetanse til overordna planarbeid.  
Framdrifta vil kunne bli påverka av involvering, ønska politisk justeringar og eventuelle  
merknadar/motsegn. Området reguleringsplanar kunne med fordel vært styrkja, men 
rådmannen har ikkje funne økonomisk rom for dette og lyt komma attende med ei nærare 
vurdering i samband med budsjettet.  
 
Juridisk status er gjort klarare i Kommunedelplan for Sveio sentrum. 
 
 
Kontrollutvalsekretariatet sine kommentarar 
I følgje kommunelova § 23-2 bokstav E og forskrift for kontroll og revisjon § 5, ligg det til 
kontroll- og kvalitetsutvalet å sjå til at forvaltningsrevisjonar blir følgt opp. Dette for å sikre at 
kontrollen får effekt og bidrar til forbetringar. Utvalet skal også rapportere til kommunestyret 
korleis merknadene er følgt opp.  
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Det ligg ikkje til kontrollutvalet å fastsette korleis administrasjonen skal følgje opp påviste 
avvik/manglar i det konkrete tilfellet, då dette er rådmannen sitt ansvar. Kontrollutvalet kan og 
rapportere om tidlegare saker til kommunestyret dersom kontrollutvalet meiner saker ikkje er 
følgt opp på ein tilfredsstillande måte.  
 
Det har vore praksis for at administrasjonen møter i utvalet og orienterar om oppfølginga 
og/eller svarer på spørsmål, i tillegg til den skriftlege oversendinga. 
 
Sekretariatet meiner rådmannen har gitt ei god og grundig tilbakemelding på korleis revisjonen 
sine tilrådingar har blitt følgt opp.  
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar /utvalssekretær 
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Sveio kommune 
Dato: 26.07.2023 
Arkivsak-ID: 23/81 
Journalpost-ID: 23/15960 

Saksbehandlar: Kenneth Tollefsen 
Rådmann: Jostein Førre 

Saksnr. Utval Møtedato 
Kontroll- og kvalitetsutvalet 
Kommunestyret 

Planarbeid - oppfølging av forvaltningsrevisjon 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyre tar tilbakemelding på oppfølging av forvaltningsrapport planarbeid til orientering. 

Saksutgreiing 

Samandrag 
Saka skildrar oppfølging av to tilrådingar etter forvaltningsrapport om planarbeid gjennomført av 
Rogaland Revisjon. 

Bakgrunn for saka 
Kontrollutvalet bestilte 31. januar 2022 ein forvaltningsrevisjon om kommunen sitt planarbeid. 
Føremålet var å undersøkja i kva grad kommunedelplanar og temaplanar til Sveio kommune er gode 
å styre etter, og korleis planane vert følgt opp. 

I møte 31.01.2022 valde Kontrollutvalet ut fire planar som case for å belysa problemstillingane i 
mandatet. I prosjektet såg Rogaland revisjon nærmare på følgjande plandokument, som alle er under 
utarbeiding: 

• Kommuneplan med samfunnsdel 2020-32. 
• Kommunedelplan for Sveio Sentrum 2022-34. 
• Næringsplan for Sveio kommune 2022-27. 
• Sveio kommune har ingen eigen jordbruksplan, men landbruk eit av fleire tema i 

Næringsplan for Sveio kommune 2022-27. 

Kommunestyret handsama sak om oppfølging av rapporten 20. februar 2023 og fatta følgjande 
vedtak: 

1. Sveio kommunestyre har merka seg det som kjem fram i Rogaland Revisjon sin rapport 
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«Planarbeid» og tek denne til orientering. 
2. Rapporten blir sendt til rådmannen for vidare oppfølging av rapporten sine to tilrådingar: 

1) Sikre at kommunen til ei kvar tid set av tilstrekkeleg intern/ekstern kompetanse og 
kapasitet til å drive planarbeidet slik det er skissert i kommunen sin vedtekne 
planstrategi. 
2) I forslaget til Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022–34 tydeleggjere dei ulike 
plandokumenta sin juridiske status. 

3. Rådmannen gir tilbakemelding til kommunestyret via kontroll- og kvalitetsutvalet om 
oppfølging av rapporten innan 6 månader etter at kommunestyret har gjort sitt vedtak. 
4. Kommunestyret meiner at heile eller deler av styringsgruppene burde vore intervjua i 
samband meg utarbeiding av rapporten. 

Saks- og faktaopplysningar 

Rogaland revisjon har gjennomført revisjonen og rapport blei mottatt av sekretariatet 26. januar 
2023. I rapporten tilrådde dei Sveio kommune å: 

• Sikre at kommunen til ei kvar tid har tilstrekkeleg kompetanse og kapasitet til å drive 
planarbeidet slik det er skissert i kommunen sin vedtekne planstrategi. 

• I forslaget til Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022-34 tydeleggjere dei ulike 
plandokumenta si juridiske status. 

Tilstrekkeleg kompetanse og kapasitet 
I høve første kulepunkt har rådmannen gjort endringar av organisasjonen i januar 2023 for å spisse 
fokus og sikre raskare framdrift i overordna planarbeid. 

Ansvar for overordna planarbeid er flytta til ei nyoppretta eining Samfunnsutvikling. Eininga har fått 
styrka kapasitet med ei nyoppretta stilling som einingsleiar og ved at samfunnsplanleggjar har fått 
auka stillingsdel til planlegging frå 80 til 100% stilling. Oppgåva som beredskapskoordinator er 
plassert til anna eining innan Teknisk område. 

Vidare har ein i overordna planarbeid som kommuneplan, kommunedelplan for Sveio sentrum, 
overordna ROS og næringsplan lyst ut konkurranse og nytta konsulent i større grad enn tidlegare. 
Dette kostar noko meir enn å gjere arbeidet på eige hand, men gjev meir kapasitet og tilgang til 
fagkompetanse. Innan planfagområdet stillast det i dag større krav til utgreiing og det kan være 
føremålstenleg å nytte ekstern kompetanse til noko av dette. 

Status for dei overordna planane er nå: 
- Sentrumsplanen har vært på ny høyring i sommar. 
- Næringsplanen er vedtatt. Fokus nå er på realisering av målsetningar i planen. 
- I kommuneplanen sin arealdel har det vært gjennomført mykje involvering, både når det 

gjeld ibuarar og politikk. Undervegs har og politisk styringsgruppe ønskja endringar som har 
kravd meir arbeid. Framdriftsplanen blir såleis kontinuerleg revidert etter politiske vedtak og 
signal/ ønskjer 

- Overordna Ros har vært ute på høyring. 
- Oppdatert kulturminneplan. Sak om høyring hausten 2023 
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- Klimaplan: Arbeidet er starta, men har vært satt på vent for å prioritere arbeid med 
kommunedelplan Sveio sentrum og kommuneplan. 

Når det gjeld oppfølging av reguleringsplanar har Sveio kommune ein tilsett som arbeidar med dette. 
For å ha ønska kapasitet og framdrift burde dette området vært styrkja ut frå mengde planar og 
mengde arbeid med planar før vedtak. Rådmannen har ut frå økonomisk situasjon ikkje funne rom til 
å foreslå ei styrking her og lyt vurdere dette i samband med forslag til budsjett i haust. 

Juridisk status i kommunedelplan for Sveio sentrum 
I plandokumentet Kommunedelplan for Sveio sentrum 2022–34 er det gjort tydlegare kva juridisk 
status dei ulike dokumenta har. 

Innkomne merknadar / Uttale frå partar 
Ikkje innhenta. 

Konsekvensar 

FN sine berekraftsmål 

Økonomiske konsekvensar 
Auka bruk av ekstern bistand har ein høgare kostnad enn å nytte intern kompetanse. Å gjennomføre 
mange større planarbeid samtidig er krevjande og krev meir ressursar. 

Beredskap 
Ikkje vurdert til å være relevant her. 

Vurdering 
Rådmannen synar til endringar som er gjort for å styrke overordna planlegging. 

Rådmannen vurderer at framdrifta i planarbeidet med kommuneplan og kommunedelplan Sveio 
sentrum har vært god etter organisasjonsendring, styrking av ressursar til arbeidet og ved auka bruk 
av ekstern kompetanse i arbeidet. Det har vært gjort endringar undervegs som har påverka 
framdrifta, men framdrift i høve arbeidsmengde har vært god. 

Rådmannen ser at oppretting av ei ny eining og auka kapasitet på fagområdet også gjev meir 
ressursar til oppfølging og realisering av vedtekne planar. 

Når det gjeld kapasitet til reguleringsplanar, kunne det med tal planar og arbeidsomfang med fordel 
vært eit område som blei styrka. Rådmannen har ikkje funne økonomisk handlingsrom for å foreslå ei 
slik styrking. Ved vedtak av ny planstrategi bør dette vurderast nærare i høve ønskja ambisjonsnivå. 
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Rådmannen sin konklusjon 
Rådmannen vurderer at vi har tilstrekkeleg kapasitet og kompetanse til overordna planarbeid. 
Framdrifta vil kunne bli påverka av involvering, ønska politisk justeringar og eventuelle 
merknadar/motsegn. Området reguleringsplanar kunne med fordel vært styrkja, men rådmannen 
har ikkje funne økonomisk rom for dette og lyt komma attende med ei nærare vurdering i samband 
med budsjettet. 

Juridisk status er gjort klarare i Kommunedelplan for Sveio sentrum. 

Aktuelle lovar, forskrifter, avtalar m.m. 
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutval   19.09.23   16/23 
 
Saksansvarlig        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        212 
 
 
OPPFØLGING AV FORENKLA ETTERLEVINGSKONTROLL AV 
ØKONOMIFORVALTNINGA FOR 2022  
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar rådmannen si tilbakemelding på oppfølging av  «forenkla 
etterlevingskontroll av økonomiforvaltninga  for 2022» til orientering. 
 
 
Vedlegg:  rådmannen si tilbakemelding, dagsett 31.08.23 
 
Bakgrunn 
Kontrollutvalet vedtok samrøystes i møtet 15.05.23, sak 11/23 følgjande: 
 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar attestasjonsuttalen frå Rogaland Revisjon IKS om 
økonomiforvaltninga for 2022 til orientering.  
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber rådmannen gje ei tilbakemelding til utvalet om 
oppfølging av revisor sine merknader til manglande etterleving av anskaffingslova innan 
01.09.23. 

 
I følgje kommunelova § 23-2 bokstav B skal kontrollutvalet mellom anna sjå etter at «… at det 
føres kontroll med at den økonomiske forvaltning foregår i samsvar med gjeldende 
bestemmelser og vedtak». 
 
Vidare står det i kommuneloven § 24-9 om kontroll med økonomiforvaltninga følgjande: 
 

«Regnskapsrevisor se etter om kommunens eller fylkeskommunens økonomiforvaltning i 
hovedsak foregår i samsvar med bestemmelser og vedtak. 

Revisor skal basere oppgaven på en risiko- og vesentlighetsvurdering, som skal legges fram 
for kontrollUtvalet. Revisor skal innhente tilstrekkelig informasjon til å vurdere om det 
foreligger brudd på lover, forskrifter eller vedtak, der bruddet er av vesentlig betydning for 
økonomiforvaltningen. 

Revisor skal senest 30. juni avgi en skriftlig uttalelse til kontrollUtvalet, med kopi til 
rådmannen, om resultatet av kontrollen». 
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

 
Uttalen for 2022  
I uttalen for 2022 konkluderer revisor med: 
 

Negativ konklusjon 
Basert på de utførte handlingene og innhentede bevis er vi blitt oppmerksomme på at Sveio 
kommune ikke etterlever lov om offentlig anskaffelser mellom terskeleverdi på kr 100.000 – 
1.300.000. Sveio kommune etterlever i så måte ikke anskaffelsesloven. 
 
Grunnlag for negativ konklusjon  
Ved kontroll av etterlevelse lov om offentlig anskaffelse, er det kontrollert totalt 12 utplukk. 
Det ble avdekket avvik i 3 av utplukket. Prosentmessig avvik er på 25 %. 
 
Kriteriet 1: Det ble kontrollert 8 stk, av disse var det avvik i 3 utplukk. 
 

    Kriteriet 2: Det ble kontrollert 4 stk, det ble ikke avdekket avvik ved gjennomgang. 
 
Rådmannen si tilbakemelding 
Vedlagt følgjer rådmannen si tilbakemelding, dagsett 31.08.23. Rådmannen har i brevet 
punktvis gjort greie for korleis administrasjonen har følgt opp revisor sine merknader.  
 
Sekretariatet sine kommentarar 
I følge kommunelova § 23-2 bokstav B og forskrift for kontroll og revisjon § 3, ligg det til 
kontrollutvalet å sjå til at rekneskapsrevisor sine påpeikingar blir retta eller følgt opp. Dette for 
å sikre at kontrollen får effekt og bidrar til forbetringar. Dersom påpeikingane ikkje blir retta 
eller følgt opp, skal kontrollutvalet rapportere det til kommunestyret.  
 
Det ligg ikkje til kontrollutvalet å fastsette korleis administrasjonen skal følgje opp påviste 
avvik/manglar i det konkrete tilfellet, då dette er rådmanen sitt ansvar. Det har vore praksis at 
administrasjonen møter i utvalet og orienterar om oppfølginga og/eller svarer på spørsmål, i 
tillegg til den skriftlege oversendinga. 
 
Sekretariatet meiner administrasjonen viser at de har følgt opp anbefalingane på ein god måte, 
men utvalet må sjølv ta stilling til om det er ønskelig med vidare oppfølging. 
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Oppfølging av forenklet etterlevelseskontroll - tilbakemelding 
Visar til vedtak i Sveio kontroll- og kvalitetsutval 15. mai 2023. I sak 11/23 handsama utvalet sak om forenkla 
etterlevelseskontroll av økonomiforvaltninga 2022. Kontrollen gjaldt Sveio kommunes etterleving av reglane 
for offentlege anskaffelsar. I eit utplukk på 12 anskaffelsar fann revisor at reglane for offentlege anskaffelsar 
ikkje var følgde i 3 anskaffelsar. På denne bakgrunn gav revisor Sveio kommune negativ konklusjon på 
kontrollen. Sveio kontroll- og kvalitetsutval bad rådmannen om tilbakemelding på kontrollen innan 1. 
september 2023.   

For å betre Sveio kommunes etterleving av anskaffelsesregelverket har rådmannen gjort følgjande tiltak. 

 Gått gjennom funna i rapporten i leiarmøter, sist 22. august. 
 Informert om revisors funn i leiarforum, og gitt informasjon om at det skal arbeidas for å bli betre på 

innkjøpsområdet. 
 Starta ei kartlegging av kommunens innkjøp over terskelverdiane 100 000 kr og 1 300 000 kr. 

Kartlegginga skal avdekka om kommunen har/gjer innkjøp kor reglane for offentlege anskaffelsar ikkje 
er følgd. Dersom det avdekkas innkjøp som ikkje er i tråd med reglane, skal det leggas ein plan for 
rette opp avviket.  

 

Med helsing 

Jostein Førre 
rådmann 
 

Dokumentet er godkjent elektronisk. 
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS   
 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   19.09.23   17/23 
Kommunestyret 
 
Saksansvarlig        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        151 
 
BUDSJETTFRAMLEGG 2024 – KONTROLLARBEIDET I KOMMUNEN  
 
 
Sekretariatet sitt framlegg til innstilling: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval gjer framlegg om eit samla budsjett for kontrollarbeidet  i Sveio 
kommune for budsjettåret 2024 med ein totalramme på kr 1 304 000,- eks mva fordelt følgjande 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   kr    100 750 
Kjøp av sekretariatsteneste   kr  213 000 
Kjøp av revisjonsteneste  kr  990 250 
 
 
Vedlegg:  1. budsjettframlegg 2024  
    2. tertialrapport pr. 31.07.23 frå RR  
   
Saksorientering 
Kontroll- og kvalitetsutvalet skal sjå til at kommunen sine rekneskap blir revidert og at det blir 
utført forvaltningsrevisjon og eigarskapskontroll. Utvalet skal utarbeide framlegg til budsjett for 
kontrollarbeidet. Dette inkluderer budsjett for kjøp av revisjonstenester, sekretariatstenester og 
utgifter til utvalet. Denne saka blir lagt fram som kontroll- og kvalitetsutvalet sitt framlegg til 
budsjett for kommunen sitt kontrollarbeid for 2024. 
 
I følgje kommunelova har kontroll- og kvalitetsutvalet eit vidt arbeidsfelt og er berre underordna 
kommunestyret. Kontroll- og kvalitetsutvalet sitt tilsyn er ikkje avgrensa til berre å gjelde det 
økonomiske. Kontroll- og kvalitetsutvalet skal også sjå etter at saksførebuing og vedtaksprosessar, 
både i administrasjonen og i dei andre politiske organa fungerer på ein måte som garanterer 
oppfylling av alle faglege krav, og varetar grunnleggande rettstryggleiksomsyn overfor kommunen 
sine innbyggarar og andre som måtte bli ramma av kommunale vedtak.  
 
Budsjettframlegg frå kontroll- og kvalitetsutvalet kan berre bli endra av kommunestyret. Grunnen 
til at kontroll- og kvalitetsutvalet sitt budsjett er i ei særstilling, er at utvalet skal vere fritt og 
uavhengig av dei organa som utvalet skal kontrollere. Det er uheldig om administrasjonen eller eit 
organ som kontroll- og kvalitetsutvalet skal kontrollere får innverknad på kontrollorganet si 
budsjettramme.  
 
Når det gjeld betaling for tenester som vert kjøpt av selskap/samarbeid, vert budsjettet her fastsett 
av representantskapet og av styret, og kan berre bli endra av desse. Det gjeld i denne saka dei 
overslag som er sendt over frå Rogaland Revisjon IKS om rekneskapsrevisjon og frå HKS IKS 
om sekretariatstenestene. 
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS   
 

1. Kontroll- og kvalitetsutvalet sine utgifter 
Utvalet sine eigne utgifter er vidareført som tidligare år. Kontroll- og kvalitetsutvalet fastsett ikkje 
sjølv møtegodtgjersle. Den er innarbeida i budsjettframlegget for å synleggjere samla 
kontrollutgifter. Budsjettet sett føre ein aktivitet i utvalet som tidlegare år med 4 – 5  møter i året.  
 
Det er lagt inn ei lita auke til opplæring, slik at det nye utvalet kan reise på kurs og konferansar. 
Sekretariatet sitt framlegg er på kr 100 000. 
 
2. Sekretariatskostnader 
Sveio kommune er medeigar i det interkommunale selskapet Haugaland kontrollutvalgssekretariat 
IKS og kjøper sekretariattenestene herfrå.  
 
Representantskapet vedtok i møtet 24.04.23, sak 6/23 budsjett for 2024 eigartilskottet frå 
deltakarkommunane. Budsjettet er utarbeidet på bakgrunn av selskapsavtalen, der det betalast ein 
årleg fast grunnsum og etter medgått timeforbruk basert på eigardel. 
 
Kostnadane for Sveio neste år er sett til kr 213 000, som er ei auke på 5 %. Sekretariatet vert drive 
etter sjølvkostprinsippet. Ved overskot har midla blitt overført til fond. 
 
3. Revisjonskostnader 
Sveio kommune er medeigar i det interkommunale selskapet Rogaland Revisjon IKS, og kjøper 
sine revisjonstenester frå dette selskapet. Sekretariatet har mottatt framlegg til budsjett frå 
selskapet basert på vedtak i representantskapet.  
 
Rekneskapsrevisjonen blir utført innanfor fastsatt lovbestemte krav. Forvaltningsrevisjon og andre 
kontrollar blir som tidlegare år budsjettert med  250 timar.  
 
Rogaland Revisjon har for 2024 ført opp totalt 850 timer. I dette er det lagt inn 340 timer til 
rekneskapsrevisjon og 210 timer til attestasjon, oppmøte i utvalet med 50 timer og  
forvaltningsrevisjon/eigarskapskontroll med 250 timer. Timeprisen er for 2024 sett til kr 1 165.  
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet sitt samla budsjettframlegg 
Samla budsjett for 2024 er sett opp i eige vedlegg. Forslaget er på totalt kr 1 304 000.  
 
Dersom det vert gjort framlegg om reduksjon i budsjettframlegget, skal det skje av formannskapet 
i tråd med forskrifta og ikkje av administrasjonen. Dersom kommunestyret vedtar endringar i 
kontroll- og kvalitetsutvalet sitt budsjettframlegg må dette meldast til sekretariatet. 
 
Saka vert lagd fram for kontroll- og kvalitetsutvalet med tilråding til kommunestyret for neste 
års ramme for kontrollarbeidet i kommunen. 
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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SVEIO kommune

Budsjett for kontrollarbeidet 2024

Art Kontroll og revisjon Budsjett 2023
Budsjett-
framlegg 2024

10801 Fast godtgjersle kontrollutvalsleiar 24 000kr              24 000kr               
10801 Møtegodtgjersle 16 000kr              16 000kr               
10802 Tapt arbeidsforteneste 2 000kr                 2 000kr                 
10990 Arbeidsgiveravgift 6 000kr                 4 450kr                 

Løn og sosiale utgifter 48 000kr              46 450kr               

11500 Kurs og opplæring 36 000kr              40 000kr               
11601 Køyregodtgjersle 5 000kr                 6 000kr                 
11951 Kontingentar/lisensar 7 000kr                 8 300kr                 

Kjøp av varer og tenester 48 000kr              54 300kr               

13750 Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS 203 000kr            213 000kr             
13750 Rogaland Revisjon IKS 944 000kr            990 250kr             

Kjøp av sekretariat- og revisjonstenester 1 147 000kr         1 203 250kr         

Kontrollutvalets totale budsjettramme 1 243 000kr         1 304 000kr         

Oversikt - Rogaland Revisjon IKS
Rekneskapsrevisjon, attestasjonar, mm. 666 000kr            699 000kr             
Forvaltningsrevisjon/eigarskapskontrollar 277 500kr            291 250kr             
Sum oversikt 943 500kr            990 250kr             

Timepris 1 110kr                 1 165kr                 
Alle beløp er eks. Mva.

Timeoversikt
Rekneskapsrevisjon 340 340
Attestasjonar 240 210
Kontrollutval 50 50
Anna (rådgivning etc. )
Sum rekneskapsrevisjon, attestasjonar, mv. 600 600
Forvaltningsrevisjon  (RR lagt inn 210 t) 250 250
Timer i alt 850 850
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SVEIO KOMMUNE
Perioderapportering 31.07.2023

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12

98,25 13,25 136,25 18 23,75 21 0,5 311,00 345 210
38 36,25 30 21 0,5 8 133,75 148 463
7,5 8 15,50 17 205

0,00 0
25,5 1,5 21,75 41,5 1 91,25 101 288

169,25 51 166,25 39 54 70,5 1,5 0 0 0 0 0 551,50 612 165

SVEIO FR RR ATT KU RÅD TOTALT SUM

B 2021 105 170 105 25 405 388 800

R 2021 10 196 58 13 8 284 272 640

B 2022 250 340 210 50 850 901 000

R 2022 166 476 162 36 8 847 897 990

B 2023 250 340 210 50 850 943 500

R 2023 91 311 134 16 0 552 612 165

B 2024 250 340 210 50 850 990 250

Måned
Tot. timer

Tot. sum 
eks mvaKunde

Total sum

Regnskapsrevisjon
Bekreftelse/attestasjoner
Kontrollutvalg
Rådgivning
Forvaltningsrevisjon

Budsjett 2024: 
Budsjett fra tidligere år er videreført. Timeprisen økes med kr 55,- for 2023 slik at timepris blir kr 1 165,- + mva for kommuner og kr 1 220,- + mva for andre. 

Forbruk 2.tertial 2023: 
I regnskapsrevisjonen er resterende del av interim og årsoppgjør 2022 gjennomført. Planlegging for revisjonsåret 2023 er påbegynt. Det er utført attestasjon av mva-
kompensasjonen for tre terminer og ulike særattestasjoner som bl.a. tilskudd til ressurskrevende brukere, kompetansemidler og telling av PUH. Forenklet etterlevelseskontroll 
for 2022 er gjennomført og presentert. 

Av forvaltningsrevisjoner er Planarbeid levert, og prosjekt Pleie og omsorg er under arbeid. Mandatutkast til Risiko- og vesentlighetsvurdering er klar for behandling i 
inneværende periode. 
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SVEIO KOMMUNE      Saksframlegg 
 

SAKSGANG 
Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   19.09.23   18/23 
 
Saksansvarlig        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        033 
 
 
EVALUERING AV UTVALET SITT ARBEID I PERIODEN 2019 - 2023 
 
 
 
Sekretariatets framlegg til vedtak: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval ber sekretariatet samanfatte evalueringsskjema og legge 
resultatet fram for utvalet i neste møte. 
 
 
Vedlegg: evalueringsskjema 
     
Saksorientering: 
Denne valperioden går mot slutten og dette vil være det siste møtet i denne perioden. Det vil 
bli vald nytt kontroll- og kvalitetsutval av kommunestyret på det konstituerande møtet. 
Sekretariatet inviterer utvalsmedlemmene til å evaluere inneverande periode og overføre 
kunnskap til nytt utval.  
 
Medlemmene bes gi sine innspel/synspunkt på vedlagt skjema. 
 
Sekretariatet vil samanfatte innspela og vidareformidle desse til det nye utvalet. 
  
Tilbakemeldingane vil også være til nytte for oss som betener kontroll- og kvalitetsutvalet 
(sekretariatet og revisor).  
 
 
Aksdal, 12.09.23 
 
 
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Skjema for evaluering av arbeidet i kontrollutvalet i valperioden 2019 - 2023 
 
Sekretariatet vil be medlemmane evaluere arbeidet i kontrollutvalet i valperioden 2019 – 2023. 
Evalueringa inneheld desse spørsmåla: 
 

Nr. Spørsmål Svar 

1 Klarer kontrollutvalet å fylle kontroll-
funksjonen på ein god måte? 
Kva kan gjerast betre? 

 

2  
Er talet på møte tilstrekkeleg i høve til 
saksmengda?  

 

3 I kva grad blir møta gjennomførte på ein 
effektiv og engasjerande måte?  
Kva kan gjerast betre? 

 

4 I kva grad har utvalet hatt økonomiske 
rammer til å gjennom-føre oppgåvene på 
ein god måte? 

 

5 Korleis blir kontrollutvalet oppfatta av andre 
sentrale aktørar, slik som kommunestyret 
og administrasjonen? 

 

6 Har kommunestyret og administrasjonen 
forståing av kva rolle og ansvar utvalet har? 
Korleis kan utvalet bidra til ei god forståing? 

 

7 Er det klåre roller og klår ansvarsdeling 
mellom utvalet, kommunestyret og 
administrasjonen? 

 

8  
I kva grad er kontrollutvalet synleg nok på 
kommunen si heimeside? 

 

9  
Bør kontrollutvalet gjere meir og/ eller 
mindre av noko?  

 

10  
Korleis fungerer samhandlinga med 
revisor? Kva kan gjerast betre? 

 

11 Korleis fungerer arbeidet med plan for 
forvaltningsrevisjon og plan for 
selskapskontroll? 

 

12  
Korleis fungerer samhandlinga med 
sekretariatet? Kva kan gjerast betre? 

 

13  
Kva forbetringstiltak kan gjennomførast? 
 

 

14 Kontrollutvalet og henvendingar: 
- frå innbyggjarar 
- Tilsette 
- Andre folkevalde 

 

15 Kva bør folkevaldopplæringa for det nye 
kontrollutvalet innehalde og kor omfattande 
bør det vera? 

 

16 Folkevaldopplæringa for kommunestyret: 
- Bør kontrollutvalet få delta her? 
Bør roller og ansvar for kontrollutvalet 
presenterast her? 

 

 

17 Anna 
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SVEIO KOMMUNE     Saksframlegg 
 

Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS  Side 1 av1 

 
SAKSGANG 

Utval      Møtedato   Saksnummer 
Kontroll- og kvalitetsutvalet   19.09.23   19/23 
 
Saksansvarlig        Arkivkode 
Odd Gunnar Høie        033 
 
REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 
 
Sekretariatet sitt framlegg til vedtak: 
 
Sveio kontroll- og kvalitetsutval tar referatsakene 18 – 25 til orientering.  
 
 
Vedlegg: 
 

18. Statusrapport pr. september 2023 – inkludert løypemelding om – «Pleie og omsorg» 
19. Tertialrapport frå Rogaland Revisjon pr. 31.07.23. 
20. E-post frå A. Øvrebø, 07.06.23 
21. Svarbrev til A. Øvrebø frå sekretariatet, 09.06.23 
22. E-post frå S. Hundsnes, 30.06.23 
23. Svarbrev til S. Hundsnes frå sekretariatet, 07.07.23 
24. Kommunestyrevedtak 12.06.23, sak 62/23 
25. Protokoll frå årsmøtet i FKT 31.05.23 

 
Saksorientering: 
Sakene blir lagde fram for kontroll- og kvalitetsutvalet til orientering.   
 
Pkt. 20 - 23 
Kontroll- og kvalitetsutvalet har v/leiar motteke innspel frå to innbyggarar. Sekretariatet har i 
svarbrev gjort greie for utvalet sitt mandat. Innspela blir lagde fram for utvalet til orientering. 
 
Pkt. 24 
Sveio kommunestyret gjorde følgjande vedtak som ein del av sak 62/23 i møtet den 12.06.23:  
 

 4. Kommunestyret ber kontroll- og kvalitetsutvalet gjennomføra ein revisjon av 
saksgangen i denne saka, frå byrjing til slutt, og kor alle partar i saka blir høyrde og 
gitt moglegheit til å uttala seg. 

 
Kontroll- og kvalitetsutvalet må vurdera korleis utvalet vil følgje opp kommunestyret sitt 
vedtak. Sekretariatet ser det som naturleg at utvalet gir revisor i oppdrag og gjennomføre ei slik 
undersøking. Revisor vil kunne utføre undersøkinga etter gjeldande timesatsar og medgått 
tidsbruk.  
 
Aksdal, 12.09.23 
  
Odd Gunnar Høie 
Dagleg leiar/utvalssekretær 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS   
 

  Sveio kontroll- og kvalitetsutval 
Statusoversikt september 2023  

 

Saker frå bestilling til behandling i kontroll- og kvalitetsutvalet 

Tema Bestilling Tidsbruk Status Ferdig  Merknader 
Pleie og omsorg 30.01.23 250 timar Prosjektet 

er tinga  
Nyåret  
2024 

Løypemelding 
i september 

      

 

Saker under politisk handsaming eller til oppfølging i utvalet 

 
Forvaltningsrevisjon/ 
eigarskapskontroll 

 
Bestilt 

Hand-
saming i 
KKU 

Hand-
saming i 
KST 

Planlagt 
oppfølging 

 
Merknader 

Planarbeid 31.01.22  30.01.23 20.02.23 19.09.23 
 

 

      

 

Avslutta prosjekt  

 
Tema 

 
Bestilt 

Behandla 
i KKU 

Behandla  
i KST 

Fylgt opp 
KKU/KST 

 
Merknader 

      
Tilpassa opplæring og 
spes.undervisn. 

15.02.21 27.09.21   01.11.21 20.06.22/ 
26.09.22 

Deloitte AS 

Forum for oppvekst i 
Sunnhordland (FOS) 

04.05.20, 
sak 9/20 

03.05.21, 
sak 9/21  

14.06.21, 
sak 42/21 

13.12.21, 
sak 108/21 

Fellesprosjekt 
KPMG AS 

Plan for forvaltnings-
revisjon 2020 – 2024  
med analyse 

25.11.19, 
sak 28/19 

14.09.20, 
sak 22/20 

07.12.20, 
sak114/20 

Ny plan i 
2024 

Deloitte As 

Plan for eigarskaps-
kontroll 2020 – 2024  
 

25.11.19, 
sak 28/19 

14.09.20, 
sak 23/20 

07.12.20, 
sak 113/20 

Ny plan i 
2024 

Deloitte As 
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Haugaland kontrollutvalgssekretariat IKS   
 

ORIENTERINGAR 

 
Tema Bestilt Møtedato Merknad Deltakar 

Karmsund Havn IKS 27.09.21 15.05.23  Havnedir. 
Gautesen 

     
Om eksterne prosjekt 27.09.21, 

sak 20/21 
21.11.22, 
sak 28/22 

 Konst. 
kom. dir. Toft 

Haugaland Kraft AS 27.09.21, 
sak 20/21 

19.09.22, 
sak 22/22 

 P. Barrea 
T.Øyjordsbakken 

Aktio AS 27.09.21, 
sak 20/21 

20.06.22, 
sak 16/22 

 Arvid 
Grimstvedt 

Om IT-avd. og 
personvern 

27.09.21, 
sak 20/21 

09.05.22, 
sak 9/22 

 Eilerås og Storli 

Haugaland Brann og 
Redning IKS 

27.09.21, 
sak 20/21 

31.01.22, 
sak 2/22 

 Brannsjef 
Dag Botnen 

     
Orientering – rektor 

Sveio b/u skule 
14.02.20, 
sak 2/20 

22.11.21, 
sak 23/21 

 Lene Lier 

Orientering - 
personalleiar 

14.02.20, 
sak 2/20 

03.05.21, 
sak 8/21 

 Monica Hovda 
Madsen 

HTV og HVO 14.02.20 
sak 2/20 

15.02.21, 
sak 2/21 

 Bua og  
Askeland Dahle 
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SVEIO KOMMUNE
Perioderapportering 31.07.2023

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12

98,25 13,25 136,25 18 23,75 21 0,5 311,00 345 210
38 36,25 30 21 0,5 8 133,75 148 463
7,5 8 15,50 17 205

0,00 0
25,5 1,5 21,75 41,5 1 91,25 101 288

169,25 51 166,25 39 54 70,5 1,5 0 0 0 0 0 551,50 612 165

SVEIO FR RR ATT KU RÅD TOTALT SUM

B 2021 105 170 105 25 405 388 800

R 2021 10 196 58 13 8 284 272 640

B 2022 250 340 210 50 850 901 000

R 2022 166 476 162 36 8 847 897 990

B 2023 250 340 210 50 850 943 500

R 2023 91 311 134 16 0 552 612 165

B 2024 250 340 210 50 850 990 250

Måned
Tot. timer

Tot. sum 
eks mvaKunde

Total sum

Regnskapsrevisjon
Bekreftelse/attestasjoner
Kontrollutvalg
Rådgivning
Forvaltningsrevisjon

Budsjett 2024: 
Budsjett fra tidligere år er videreført. Timeprisen økes med kr 55,- for 2023 slik at timepris blir kr 1 165,- + mva for kommuner og kr 1 220,- + mva for andre. 

Forbruk 2.tertial 2023: 
I regnskapsrevisjonen er resterende del av interim og årsoppgjør 2022 gjennomført. Planlegging for revisjonsåret 2023 er påbegynt. Det er utført attestasjon av mva-
kompensasjonen for tre terminer og ulike særattestasjoner som bl.a. tilskudd til ressurskrevende brukere, kompetansemidler og telling av PUH. Forenklet etterlevelseskontroll 
for 2022 er gjennomført og presentert. 

Av forvaltningsrevisjoner er Planarbeid levert, og prosjekt Pleie og omsorg er under arbeid. Mandatutkast til Risiko- og vesentlighetsvurdering er klar for behandling i 
inneværende periode. 
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Fwd: Båthavn . 

Avsender Arne Valen  

Mottaker Odd Gunnar Høie  

Dato Ons 12:25 

 

Vedlegg 

• HTN REFERAT TELEFONMØTE ADMINISTRASJONEN 06.10.2022.pdf(~528 KB)Alternativer 
 
 

Fra: ARILD OeVREBOe <ariloevr@online.no> 
Dato: 7. juni 2023 kl. 11:54:43 CEST 
Til: Arne Valen <arne.valen@me.com> 
Emne: Båthavn . 

 
Eg har kontaktet deg før angående båthavnsaken på Tittelsnes etter anbefaling fra 
Håkon Skimmeland . 
Uten svar . 
 
Håkon mener kommunen er gått lei mine klager og boikotter alt info eg kommer med 
han har nå overtatt saken og sendt den til statsforvalteren . 
 
Er ikkje du Valen påklagde og svare ein bekymringsmelding fra ein innbygger . 
Har Idag og snakket med Jarle Jacobsen og han synest de er under enhver kritikk at 
ikkje adm i kommuen lager ein sak om Hms kritikken av båthavna eg kommer med . 
 
I august i fjor hadde eg og to styremedlemmer i båthavna eit møte samt synfaring i 
båthavna . 
Konklusjon fra ordfører var at her var de mye som ikkje stemte ikkje minst Hms . 
Dette skulle hu ordne ingenting er gjort . 
Jo ein ting er gjort og de er at ein har solgt båtplasser som er tilhørende feltet 
innbyggerene på Tittelsnes til hyttefolk . 
Men du har sikkert fått beskjed du og om at ein ikkje skal ta meg seriøst . 
 
Mvh Arild Øvrebø . 
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Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS – Postboks 57 – 5575 Aksdal – Tlf.: 959 86 977 
E-mail: post@kontrollutvalgene.no – Web: www.kontrollutvalgene.no 

 

 

 

Arild Øvrebø 

E-post: ariloevr@online.no 

 

 

 
Dykkar ref.  Dykkar dato  Vår ref.    Dato 

   07.06.26  23/172/216/ogh  09.06.2023 

 

 

 

VEDK. DYKKAR SKRIV OM BÅTHAVNSAK PÅ TITTELSNES 

 

Me syner til dykkar e-post til Sveio kontroll- og kvalitetsutval v/utvalsleiar Arne Valen. 

Kontrollutvalssekretariatet har mottatt og registret e-posten 07.06.23.  

 

Det er vanleg praksis at utvalet får henvendingar lagt fram i påfølgjande møte til orientering. 

Neste møte i Sveio kontroll- og kvalitetsutval er 19.09.23.  

 

Til generell orientering kan me opplyse at det berre er kommunestyret som kan påleggje 

kontrollutvalet oppgåver. Når det gjeld førespurnader frå andre, må utvalet sjølv vurdere om 

utvalet vil handsame førespurnaden eller ikkje. Om kontrollutvalet skal handsame ei sak, vil 

vere avhengig av om saka ligg innanfor utvalet sitt mandat.  

 

Kontrollutvalet sine oppgåver er omtala i «Forskrift om kontrollutvalg og revisjon». Utvalet 

sine primæroppgåver er å sjå til at kommunen har ein forsvarleg rekneskapsrevisjon, at det blir 

gjennomført forvaltningsrevisjon og selskapskontroll, samt andre oppgåver på eit overordna 

nivå knytt til systemkontroll. 

 

På generelt grunnlag kan ein seie at det er utanfor kontrollutvalet sitt mandat og reglement å 

behandle henvendingar som gjeld klagesaker, saker som er til behandling i rettsapparatet, 

usemje i politiske vedtak eller varsel etter Arbeidsmiljøloven kap. 2 A. 

 

Henvendinga di vil, slik sekretariatet ser det, bli vurdert som ei enkeltsak. Den vil dermed ikkje 

liggja innafor utvalet sitt mandat. Om kontrollutvalet vel å sjå nærare på det området som 

henvendinga omtalar, vil du kunne lese i protokollen etter møtet i september.  

 

Ut over dette vil du ikkje få meir svar frå kontrollutvalet. Sakskart og protokollar frå utvalet 

sine møter finn du på nettsidene www.kontrollutvalgene.no 

 

 

Med helsing 

Sveio kontroll- og kvalitetsutval 

 

Odd Gunnar Høie  

Utvalssekretær  
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Hei 
og takk for svar. 
 
Vår første mail var i utgangspunktet ment som en innledning til saken, som bakgrunn for en videre 
muntlig eller skriftlig fremstilling/drøfting. 
Den kommer her i punktvis form, slik vi kjenner saken fra kommunestyremøtet i april 2022 frem til 
kommunestyremøtet i april 2023. Det kan ha skjedd flere ting imellom her som vi ikke vet om. 
 
A. Den 04.04.2022 besluttet Sveio kommunestyre å gå for bl.a. trase B3 i saken om Tjernagelvegen. 
Rådmannen fikk i oppdrag å eventuelt gjøre mindre justeringer i samarbeid med direkte berørte 
grunneiere. 
 
B. 07.12.2022 holdes det et lukket møte kun for ovennevnte grunneiere, sammen med Norconsult, 
Vestland FK og Sveio kommune, kalt 'Open Kontordag', på Kommunehuset. Hensikten var muligens å 
foreta ovennevnte marginale justeringer av traseene B3 og C2. Men slik gikk det ikke. I stedet ble det 
tegnet opp et nytt traséforslag for B (og C), en slags B2 i retning B1, der grunneier og interessent S.N., 
som samtidig er kommunestyrerepresentant, var med på utforming av planforslaget. 
 
C. Vi andre som bor langs traseen ble holdt totalt uvitende om prosessen, enda undertegnede hadde 
bedt rådmannen om ikke å bli holdt utenfor denne gangen også, slik vi dessverre var vant til, men bli 
informert om hva som skjedde (mail til ham 22.04.22: "Tidligere i år opplevde vi at det foregikk 
prosesser rundt B-traseene uten at de fleste som bor langs B-strekningen ble informert og oppdatert. Vi 
regner med at det informeres tilstrekkelig mht prosessen videre.") 
Men dette ble likevel holdt skjult, helt til lokalavisen opplyste oss om hva som hadde foregått på sin 
nettside 18.04.23, som et resultat av kommunestyremøtet dagen før. 
 
D. Vi, den andre parten i konflikten, har aldri fått et lignende møte med Norconsult, Vestland FK og Sveio 
kommune samlet, mens de andre har hatt minst 2 slike møter i løpet av relativt kort tid. Vestland FK sier 
de har hatt nok møter om denne saken, dvs møter med kommunen og et utvalg berørte grunneiere. 
Men aldri med oss. 
 
E. Det helt nye traséforslaget nevnt i punkt B, som altså var forfattet av bl.a. grunneier, interessent og 
kommunestyrerepresentant S.N., ble forelagt formannskapet, og like etterpå kommunestyret samme 
dag, 17.04.2023. 
Dette var altså et nytt forslag, og ingen justering. Hvis nye forslag ("endringer") skal behandles i 
kommunen skal det legges opp til ny prosess. I tillegg ble det lagt inn forslag om en ny fylkesveg ekstra. 
 
Kommentarer 
F. 17.04.23 vedtok kommunestyret at S.N., som hadde medforfattet endringsforslaget, som var part i en 
betent veistrid og samtidig satt i kommunestyret, ikke var inhabil i å være med på møtet (såfremt han 
ikke deltok i avstemning, hvis vi har forstått møtereferatet riktig). Dette kan sikkert være riktig nok. 
Men S.N. er inhabil i selve saken, ref. departementets veileder om habilitet, punkt 3.1.2 "Den som selv 
er part i saken er uten videre inhabil til å tilrettelegge grunnlaget for (...) saken". SN er både part i 
saken, og hans far er part i saken, jfr. samme avsnitt:"En tjenestemann eller folkevalgt er også uten 
videre inhabil når vedkommende er i slekt med en part i opp- eller nedstigende linje..." 
Det er hevet over enhver tvil at denne representanten hadde forberedt og lagt til rette for sin egen og sin 
fars sak til formannskap og kommunestyre. 
 
G. Kommunen har, både i dette tilfellet og i tilfeller forut i prosessen, i hovedsak kun latt direkte berørte 
grunneiere få styre deler av sakens videre utvikling. 
Denne favoriseringen av en fraksjon i en veistrid er feil, ifølge Vegdirektoratet. Grunneiere har selvsagt 
rett til å klage på vedtak som berører dem. Men deres rett - og for den del selvsagt også andres rett - 
stopper der. 
Vi siterer Dagfinn Løyland, (Statens vegvesen/ Myndighet og regelverk/ Veg- og trafikk-juridisk) : 
"Eiere av eiendommer som blir berørt av en reguleringsplan har rett til å klage på 
reguleringsplanvedtaket. Ut over dette kjenner ikke vi til at det er forskjell på behandling av innspill i 
planleggingen som kommer fra berørte grunneiere og andre interessenter." 
Men Sveio kommune har trosset dette, gått motsatt vei, og favorisert kun en part i 
planleggingsprosessen. 
 

H. Gjennomgående trekk i saksgang fra 2015 og frem til i dag: 
Vi som bor langs Åsevatnet ble gjort kjent med at det skulle utarbeides nye trasévalg for 
Tjernagelvegen våren 2015. I forkant av dette hadde en kommunestyrerepresentant opprettet 
et enmannsforetak, Kystkonsult, som ble gitt i oppdrag å gjøre en forhåndsanalyse om 
mulige traséer for veien. 
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Et stort flertall av oss som bor langs østsiden av vatnet og videre nedover A-traséen spilte 
inn forslag om en trasé vest for Åsevatnet/Kalvanuten. Dette forslaget ble avvist av 
Kystkonsult, med en grunngiving vi påpekte var uriktig. Helt siden da har vi presset på for å 
få en kvalitetssjekk av Kystkonsults påstand, men vi har blitt møtt med fullstendig taushet og 
lukkethet fra kommunens side. 
Det vestlige traséforslaget, målt opp mot de østlige, fremstår som en klar vinner i lys av 
målsettingene i Nasjonal Transportplan. 
 
Dette var saken i grove trekk, og det er selvsagt mye mer som kunne vært tatt med. Men vi 
føler at dette bør holde i denne omgang. 
 
Vi er fullstendig oppgitt over denne ekstreme forskjellsbehandlingen Sveio kommune 
utsetter sine innbyggere for. 
 
Spør gjerne dersom noe i fremstillingen skulle trenge mer utdypende forklaring. 
 
Hilsen 
Svein Hundsnes 
Tjernagelv.161 
5550 Sveio 
Tlf.48102026 
 
 
 
 

 

 
fre. 30. juni 2023 kl. 13:49 skrev Arne Valen <arne.valen@me.com>: 
Hei! 
Takk for henvendinga vedr fylkesveg 541. Du får ei tilbakemelding i midten av neste veke.  
 
Helsing  
 
Arne Valen 
Leiar 
Sveio Kontroll- og Kvalitetsutval  

Sendt fra min iPhone 
 
 
30. jun. 2023 kl. 11:45 skrev Svein Hundsnes <sveinh8@gmail.com>: 

 
Hei igjen, 
Det er sikkert en del ting du har spørsmål om i denne saken, og jeg tar gjerne en prat med deg om 
dette, slik at du får et enda større overblikk mht hvem i kommunen du skal kunne snakke med om hva. 
Det er jo vanskelig for deg og utvalget å vite hvordan dere skal angripe det uten å ha et mer komplett 
bilde. 
Vi møter selvsagt deg og/eller utvalget når det måtte passe, og skal følge opp med all skriftlig 
informasjon du/dere måtte be om. 
 
Ring meg gjerne når det passer for deg, eller alternativt antyd tidspunkt jeg kan ringe deg. 
 
Vennlig hilsen 
Svein Hundsnes 
48102026 
 
ons. 28. juni 2023 kl. 09:42 skrev Svein Hundsnes <sveinh8@gmail.com>: 
Hei Arne Valen, 
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Jeg skriver til deg på vegne av flere av oss som berøres direkte av denne veien, siden du er leder av 
Kvalitets- og Kontrollutvalget . 
 
Vi er nå fullstendig oppgitt over Sveio kommune, administrasjon såvel som politikere. 
 Det toppet seg da vi leste i Vestavind at en kommunestyrerepresentant har gått bak vår rygg, hatt 
hemmelig møte med kommuneadministrasjonen sammen med noen håndplukkede grunneiere, og fått 
sitt forslag til trase forelagt først Formannskapet, der hans fetter er fast medlem og han selv er vara, og 
ca. en time etterpå kommunestyret, der de begge sitter. 
 
Hvis det går an å gå frem på denne måten i kommune-Norge, går alt an. 
Vi har vanskelig for å tro at de øvrige medlemmene i kommunestyret kan ha vært klar over hvordan 
dette har foregått. 
 
Vi som bor langs vegen, har forholdt oss til kommunestyrevedtaket fra 4.4.2022. 
Vi tok umiddelbart kontakt med administrasjonen da vi fikk vite om vedtaket 17.4.23, men ingenting ser 
ut til å skje. Derfor henvender vi oss nå til Kvalitets- og Kontrollutvalget. 
 
Flertallet av innbyggerne langs Åsevatnet og videre nedover langs vegen har siden 2015 påpekt flere 
kritikkverdige forhold, men blitt totalt ignorert. I praksis har kommunen latt de to største grunneierne på 
Åse/Nygård få lov til å ta seg til rette i denne saken, som er så viktig ikke bare for oss som bor her, men 
for hele regionen. 
 
Ring gjerne om du har noen spørsmål eller kommentarer. 
 
Med vennlig hilsen 
Svein Hundsnes 
tlf 48102026 
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Haugaland Kontrollutvalgssekretariat IKS – Postboks 57 – 5575 Aksdal – Tlf.: 959 86 977 
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Svein Hundsnes 

E-post: sveinh8@gmail.com 

 

 
Dykkar ref.  Dykkar dato  Vår ref.    Dato 

      23/184/216/ogh  05.07.2023 

 

 

TILBAKEMELDING PÅ HENVENDELSE TIL SVEIO KONTROLL- OG 

KVALITETSUTVALG 

 

Vi viser til dine e-poster til Sveio kontroll- og kvalitetsutvalg v/leder Arne Valen. E-postene er 

mottatt og registrert av sekretariatet.  

 

Det er vanlig praksis at utvalget får henvendelser lagt fram til orientering i påfølgende møte. 

Neste møte i Sveio kontroll- og kvalitetsutvalg er 19.09.23.  

 

Kontroll- og kvalitetsutvalget har kun plikt til å behandle de sakene som kommunestyret ber de 

om, eller der det går frem av forskrift om revisjon i kommunene. Når det gjelder henvendelser 

fra andre enn kommunestyret eller revisjon, må kontroll- og kvalitetsutvalget selv vurdere om 

de vil prioritere å se nærmere på det henvendelsen tar opp. Kontroll- og kvalitetsutvalget sine 

oppgaver er omtalt i «Forskrift om kontrollutvalg og revisjon». Utvalgets primæroppgaver er å 

sørge for at kommunen har en forsvarlig regnskapsrevisjon, at det blir gjennomført 

forvaltningsrevisjon og eierskapskontroll, samt andre oppgaver på et overordnet nivå knyttet til 

systemkontroll. 

På generelt grunnlag kan man si at det er utenfor kontroll- og kvalitetsutvalget sitt mandat og 

reglement å behandle henvendelser som gjelder klagesaker, saker som er til behandling i 

rettsapparatet, uenighet i politiske vedtak eller varsler etter Arbeidsmiljøloven kap. 2a. 

Din henvendelse vil, slik sekretariatet ser det, bli vurdert som en enkeltsak. Den vil dermed 

ligge utenfor utvalget sitt mandat. Om kontroll- og kvalitetsutvalget velger å se nærmere på det 

området henvendelsen din omhandler, vil du kunne lese i saksdokumentene til utvalget.  

Vi takker for henvendelsen og viser til at du rette din klage til Sveio kommune 

(post@sveio.kommune.no) eller til Statsforvalteren i Vestland (sfvlpost@statsforvalteren.no). 

 

Du vil ikke motta mer svar utover dette fra kontroll- og kvalitetsutvalget. Sakskart og 

protokoller fra utvalget sine møter finn du på nettsidene www.kontrollutvalgene.no 

 

 

Med vennlig hilsen 

Sveio kontroll- og kvalitetsutvalg 

 

Odd Gunnar Høie  

Utvalgssekretær  
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Sveio kommunestyret 12.06.23 
 
062/23 Stien mellom Førde strand og Lauvneset 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
1. Sveio kommune prøver å få til ein frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset. Ein  
arbeidar vidare med alternativet som inneber utviding av eksisterande sti.  
2. Avtaler som etablerer formell vegrett skal være underteikna før arbeid startar og rett til  
å bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt avstandserklæring frå 119/43. 
3. Det løyvast kr 400.000,- inkl. mva til gjennomføring av prosjektet. Dette finansierst med  
kr 330 000 i bruk av investeringsfond og kr 70 000 i meirverdiavgiftskompensasjon. 
4. Kommunen som grunneigar stillar seg positiv til signering av avstandserklæring for  
byggjing av naust nr 2 på 119/43, så framt saken med stien er løyst og anleggsarbeid i  
samband med dette er utført. Ev. mindre vilkår i avstandserklæring vurderast konkret av  
rådmannen 
 
15.05.2023 Hovudutval teknisk/næring 
Behandling 
Felles framlegg til nytt vedtak frå Mikal Møller Hovda på vegner av HTN (utan Ole Johan 
Sveen): 
Saka blir sendt tilbake til rådmannen som blir beden om følgjande før saka kjem attende til 
HTN: 
1. Rådmannen prøver å få til ein frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset, med  
utgangspunkt i alternativet som inneber utviding av eksisterande sti.  
2. Rådmannen forhandlar om å få til avtaler som etablerer formell vegrett inkl. forholdet til  
køyrande trafikk og rett til å bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt  
avstandserklæring frå 119/43.  
3. Rådmannen tek kontakt med eigar av «Rex Garden» for evt. finansiering av prosjektet. 
Samrøystes som framlagt av Mikal Møller Hovda. 
 
HTN - 033/23 Vedtak: 
Saka blir sendt tilbake til rådmannen som blir beden om følgjande før saka kjem attende til 
HTN: 
1. Rådmannen prøver å få til ein frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset, med  
utgangspunkt i alternativet som inneber utviding av eksisterande sti.  
2. Rådmannen forhandlar om å få til avtaler som etablerer formell vegrett inkl. forholdet til  
køyrande trafikk og rett til å bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt 
avstandserklæring frå 119/43.  
3. Rådmannen tek kontakt med eigar av «Rex Garden» for evt. finansiering av prosjektet. 
 
30.05.2023 Formannskapet 
Behandling 
Fleire tok ordet i saka:  
Framlegg til vedtak frå Rune Teikari (FrP) på vegner av FrP, Ap, Høgre, KrF og 
Senterpartiet:  
Saka blir sendt tilbake til rådmannen for å etablera eit komplett og oversiktleg bilete av  
saksgangen og fakta i saka, både offentleg- og privatrettsleg: 
1. Det skal etablerast ei tidslinje som viser bevegelsane i saka. 
2. Alle relevante saksdokument skal leggast ved. 
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3. Alle aktørane og relevante partar skal bidra til arbeidet med tidslinja og faktainnhentinga. 
4. Aktørane skal i all hovudsak vera einige om framstillinga og de faktuelle opplysningane. 
5. Punkt kor det er eventuell dissens, skal listast opp strukturert, med beskriving frå begge  
partar av forståinga. Den enkelte part skal samtykka til framstilling av eige synspunkt. 
6. Rådmannen må vurdera om det er relevant å bruka tredjepart i arbeidet. 
7. HTN skal haldast løpande oppdatert. 
Røysting: Hovudutval teknisk/næring si tilråding blei sett opp mot Teikari (FrP) sitt framlegg.  
Resultatet blei samrøystes i favør av sistnemnde.  
 
FOR - 073/23 Vedtak: 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret:  
Saka blir sendt tilbake til rådmannen for å etablera eit komplett og oversiktleg bilete av  
saksgangen og fakta i saka, både offentleg- og privatrettsleg: 
1. Det skal etablerast ei tidslinje som viser bevegelsane i saka. 
2. Alle relevante saksdokument skal leggast ved. 
3. Alle aktørane og relevante partar skal bidra til arbeidet med tidslinja og faktainnhentinga. 
4. Aktørane skal i all hovudsak vera einige om framstillinga og de faktuelle opplysningane. 
5. Punkt kor det er eventuell dissens, skal listast opp strukturert, med beskriving frå begge  
partar av forståinga. Den enkelte part skal samtykka til framstilling av eige synspunkt. 
6. Rådmannen må vurdera om det er relevant å bruka tredjepart i arbeidet. 
7. HTN skal haldast løpande oppdatert. 
 
12.06.2023 Kommunestyret 
Behandling 
Fleire tok ordet i saka.  
Ordførar fremma rådmannen sitt opphavelege framlegg:  
1. Sveio kommune prøver å få til ei frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset. Ein  
arbeider vidare med alternativet som inneber utviding av eksisterande sti.  
2. Avtalar som etablerer formell vegrett skal vera underteikna før arbeid startar og rett til å  
bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt avstandserklæring frå 119/43. 
3. Det blir løyvd kr 400 000,– inkl. mva. til gjennomføring av prosjektet. Dette blir finansiert  
med kr 330 000,– i bruk av investeringsfond og kr 70 000,– i meirverdiavgiftskompensasjon. 
4. Kommunen som grunneigar stiller seg positiv til signering av avstandserklæring for 
bygging av naust nr. 2 på 119/43, så framt saken med stien er løyst og anleggsarbeid i 
samband med dette er utført. Ev. mindre vilkår i avstandserklæring blir vurdert konkret av  
rådmannen. 
 
Framlegg til vedtak frå Asle G. Halleraker (uavhengig) på vegner av dei uavhengige, FrP, 
Høgre og KrF:  
1. Sveio kommune prøver å få til ei frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset. Ein  
arbeider vidare med alternativet som inneber utviding av eksisterande sti. 
2. Avtalar som etablerer formell vegrett skal vera underteikna før arbeid startar og rett til å  
bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt avstandserklæring frå 119/43. 
3. Det blir løyvd kr 250 000,– inkl. mva. til gjennomføring av prosjektet. Dette blir finansiert  
med kr 200 000,– i bruk av investeringsfond og kr 50 000,– i meirverdiavgiftskompensasjon. I 
denne summen skal kommunen søka den minst kostnadskrevjande løysinga for å få utført 
arbeidet. 
4. Kommunestyret ber kontroll- og kvalitetsutvalet gjennomføra ein revisjon av saksgangen i  
denne saka, frå byrjing til slutt, og kor alle partar i saka blir høyrde og gitt moglegheit til å  
uttala seg. 
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Røysting:  
Det blei først røysta over formannskapet si tilråding. Resultatet blei samrøystes mot.  
Pkt. 1 og 2 i ordførar og Halleraker (uavhengig) sine framlegg er likelydande og blei røysta 
over samla. Resultatet blei samrøystes for.  
Pkt. 3 i ordførar sitt framlegg blei deretter sett opp mot pkt. 3 i Halleraker sitt framlegg. 
Resultatet blei 13–12 i favør av sistnemnde. Mindretalet: Representantane frå MDG, SV, Sp 
og Ap, samt Torgeir T. Katla (uavhengig).  
Det blei deretter røysta over pkt. 4 i ordførar sitt framlegg. Punktet falt med 15 mot 10 
røyster.  
Mindretalet: SV, Sp og Ap.  
 
Til slutt blei det røysta over pkt. 4 i Halleraker sitt framlegg. Punktet blei vedtatt med 18 mot 
7 røyster. Mindretalet: MDG, Sp og Håkon J. Skimmeland (Ap). 
 
KOM - 062/23 Vedtak: 

1. Sveio kommune prøver å få til ei frivillig løysing når det gjeld stien ved Lauvneset. 
Ein arbeider vidare med alternativet som inneber utviding av eksisterande sti. 

 
2. Avtalar som etablerer formell vegrett skal vera underteikna før arbeid startar og rett til 

å bruka tomt 119/43 i samband med grunnarbeid samt avstandserklæring frå 119/43. 
 

3. Det blir løyvd kr 250 000,– inkl. mva. til gjennomføring av prosjektet. Dette blir 
finansiert med kr 200 000,– i bruk av investeringsfond og kr 50 000,– i 
meirverdiavgiftskompensasjon. I denne summen skal kommunen søka den minst 
kostnadskrevjande løysinga for å få utført arbeidet. 

 
4. Kommunestyret ber kontroll- og kvalitetsutvalet gjennomføra ein revisjon av 

saksgangen i denne saka, frå byrjing til slutt, og kor alle partar i saka blir høyrde 
og gitt moglegheit til å uttala seg. 
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